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В статье на основе анализа доктринального и нормативного материала XIX века представ-
лена ретроспектива мировоззренческих платформ ученых-компаративистов в России, а также 
определен их социально-правовой статус. В качестве общих выводов по проблеме автор подчер-
кивает значимость компаративно-правовых исследований XIX века для развития юридической 
науки в России, а также дает оценку модели определения социально-правового статуса ученых-
компаративистов в дореволюционной России, проводя параллели с западноевропейским опытом.
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Based on the analysis of doctrinal and normative material of the 19th century, the article presents a ret-
rospective of ideological platforms of comparative scientists in Russia, as well as their social and legal status. 
As a General conclusion on the problem, the author emphasizes the importance of comparative legal stu-
dies of the 19th century for the development of legal science in Russia, as well as assesses the model for deter-
mining the social and legal status of comparative scientists that has developed in pre-revolutionary Russia, 
drawing Parallels with the Western European experience on this issue.
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